
EH Bilduk deitoratu egin du Amurrioko 
udal gobernuak tasak negoziatzeko 
izan duen borondate eza
EH Bilduk proposatu zuen hobarien errenta muga handitzea 
eta etxebizitza alokairurako hobariak ematea, besteak beste
Amurrio. 2024-09-27 | Atzo egindako osoko bilkuran, 2025ean aplika-
tzen hasiko diren ordenantza fiskalak onartu ziren, EH Bilduren kontrako
botoarekin. Ordenantza horiek zergadun bakoitzak ordaindu beharko di-
tuen zergak, tasak eta prezio publikoak arautuko dituzte, eta hurrengo lau
urteetan urtean % 2ko igoera izango dute. Hori guztia, iazko % 5eko igoe-
ra izan zela kontuan hartuta.
Ildo horretan, EH Bilduk deitoratu egin du gobernu taldeak izan duen «ne-
goziatzeko borondate eza». EH Bilduren arabera, «gobernu taldeak hasie-
rako proposamen bat aurkeztu zion EH Bilduri, talde politiko horren ekar-
penak  bildu eta  negoziazio  mahai  batean  eztabaidatzeko aitzakiarekin.
Negoziazio hori ez da inoiz egin, hasiera-hasieratik ezezko batekin eran-
tzun baitzitzaien EH Bilduk planteatutako ekarpen guztiei,  negoziatzeko
borondate eza argi utziz».
Amurrioko EH Bilduk fiskalitate bidezkoago baten aldeko apustua berretsi
du: «Aurkeztu dugun proposamen bakoitzaren abiapuntua da fiskalitate
sistema  batek  diru  gehiago  biltzeko  gaitasuna  izan  beharko  lukeela,
gehien duenak gehiago ordainduta, eta gaitasun ekonomiko gutxien du-
ten bizilagunen egoera arintzen lagundu beharko lukeela. Izan ere, hori
baita  gakoa:  diru-bilketa bidezkoagoa den modu batean banatuko dela
bermatzea».
«Kontua ez da igoera baten aurka gaudela, baizik eta deitoratzen dugula
berriz ere amurriotar batzuei modu justuagoan erantzuteko aukera zora-
garri bat galdu dugulako», adierazi dute EH Bildutik.
Fiskalitate bidezkoagoa
EH Bilduk proposatutako aldaketei dagokienez, batetik, ez zuten komeni-
garritzat jotzen ordenantzak hurrengo lau urteetarako konprometitzea. EH
Bilduren ustez, egokiena urteko muga bat ezartzea litzateke; izan ere, ho-
rrela, ordenantzak aldi baterako doitzen joan litezke, faktore zehatzagoak
kontuan hartuta; izan ere, grabatzen edo hobariak ematen dituzten zergei
buruzko alderdiak ez dira estankoak denboran zehar.

EH Bildu Amurrio
amurrio@ehbildu.eus



Aurkeztu zuten bigarren proposamena hobariak jasotzeko eskubidea ema-
ten  duten  errenta-tarteen  muga  ekonomikoak  eguneratzearekin  lotuta
dago. Hobariak jasotzeko eskubidea ematen duten diru-sarreren mugak
igotzea eskatzen zuten. Amurrion, gehienez 35.862,60 euroko errenta du-
ten familia-unitateek jaso ahal izango dituzte hobariak, eta gertu dauden
eskualdeko herrietan, berriz, hobaridun errentaren muga 40.000 euro bai-
no handiagoa da. «Ez zaigu bidezkoa iruditzen diru-bilketaren zatia soilik
igotzea, hobari-sistema bidezkoago eta progresiboago bat lortzeko auke-
rak handitzen ez badira», zehaztu du EH Bilduk.
Bestalde,  Amurrioko  etxebizitzaren  arazoa  arintzen  saiatzeko,  gero  eta
agerikoagoa eta kezkagarriagoa baita,  proposatzen zuten,  alde batetik,
Bizigune bezalako alokairu publikoko programa baten parte izan gabe bal-
dintza  sozial  batzuk  betetzen  zituzten  alokairuei  ere  hobariak  ematea.
«Azpimarratu behar da alokairu mota horiek direla Amurrioko alokairuen
artean ohikoenak,  eta ez Eusko Jaurlaritzaren programa ofizialei  lotuta-
koak», azpimarratu du EH Bilduk.
Bestalde, aspalditik defendatzen zuten neurri bat proposatu zuen EH Bil-
duk:  hutsik  dauden etxebizitzak  zergapetzea.  Amurrion 547 etxebizitza
daude hutsik.  Hala,  errekargu bat  eskatu zuten,  eta ziur  daude horrek
etxebizitza merkatura ateratzeko prozesua bizkortuko zuela. «Etxebizitza-
ren arloan, gure planteamendua argia da: hutsik dagoen etxebizitza zer-
gapetzea, alokairu-merkatura ateratzen diren etxebizitza guztiak hobari-
tzea defendatzen dugun neurri berean».
Azkenik, Zergei buruzko Foru Arauak ezartzen dituen hobariak ere aplika-
tu nahi zituzten, Jarduera Ekonomikoei buruzko Ordenantzan (JEZ) sartze-
ko. Izan ere, Amurrion ekintzaile izan nahi duen edonork «ez du inolako
hobaririk jasoko kontratu mugagabeak egiteagatik,  plaka fotovoltaikoak
jartzeagatik edo ekonomia zirkularra sustatzeagatik», EH Bilduren arabe-
ra.
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EH Bildu lamenta la falta de voluntad 
del gobierno municipal de Amurrio 
para negociar las tasas municipales 
EH Bildu proponía, entre otras medidas, aumentar el límite 
de renta de las bonificaciones y bonificar los alquileres de 
vivienda
Amurrio. 27-09-2024 | En el pleno celebrado ayer se aprobaron, con el
voto en contra de EH Bildu, las ordenanzas fiscales que se comenzarán a
aplicar en el año 2025. Dichas ordenanzas regularán los impuestos, tasas
y precios públicos que cada contribuyente deberá pagar y que se verán
incrementados, durante los próximos cuatro años, en un 2% anual. Todo
esto, en un contexto en el que se procede de una subida del 5% en el año
pasado. 
En este sentido, EH Bildu ha lamentado que el equipo de gobierno haya
tenido «poca voluntad de negociar» las tasas. Según EH Bildu, «el equipo
de gobierno presentó a EH Bildu una propuesta inicial con el pretexto de
recoger las aportaciones de dicha agrupación política y llevarlas a debate
en una mesa de negociación.  Negociación  que nunca se  ha  llevado a
cabo,  puesto que desde el primer momento se respondió con un no a
todas y cada una de las aportaciones planteadas por EH Bildu, dejando
clara la poca voluntad de negociar. 
EH Bildu de Amurrio ha insistido en una apuesta por una fiscalidad más
justa: «Cada una de las propuestas que hemos presentado parten de la
idea  de  que  un  sistema  de  fiscalidad  debiera  tener  la  capacidad
recaudatoria para que pague más quien más tiene y revertirlo en mitigar
la  situación  de  aquellas  personas  vecinas  con  menos  capacidad
económica.  Pues  de  eso  se  trata,  de  tener  un instrumento  eficaz  que
garantice una redistribución más justa de la recaudación».
«No se trata tanto de que nos opongamos a una cierta subida, sino más
bien de que nos lamentamos profundamente de haber perdido, una vez
más, una maravillosa oportunidad de atender de manera más justa a una
parte de los y las amurrioarras», concluyen desde EH Bildu.
Fiscalidad justa
Respecto a las modificaciones que EH Bildu planteaba, por un lado, no
veían conveniente comprometer durante los siguientes cuatro años las
ordenanzas.  EH Bildu considera que lo acertado sería marcar un límite
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anual,  ya que de este modo las  ordenanzas  se  podrían  ir  reajustando
temporalmente teniendo en cuenta factores más precisos, ya que creen
que los aspectos relativos a la imposición por la que se graba o se bonifica
no son estancos en el tiempo.
La segunda propuesta que presentaron tiene que ver con la actualización
de los límites económicos de los tramos que dan derecho a bonificaciones.
Pedían  que  se  subiesen  los  límites  de  ingresos  que  dan  derecho  a
bonificaciones.  En  Amurrio,  podrán  acceder  a  bonificaciones  aquellas
unidades familiares que tengan como máximo una renta no superior  a
35.862,60 euros, mientras que en pueblos de la comarca cercanos a este
municipio el límite de renta bonificado es mayor a 40.000 euros. «No nos
parece justo subir únicamente la parte recaudatoria si no se aumentan
también las posibilidades de acceder a un sistema de bonificaciones más
justo y progresivo», puntualiza EH Bildu.
Por otro lado, y con el fin de tratar de aliviar el problema de la vivienda en
Amurrio, que cada vez es más latente y preocupante, proponían, por un
lado,  que  se  bonificasen  también  los  alquileres  que,  sin  formar  parte
necesariamente  de  un  programa  de  alquiler  público  como Bizigune,
cumpliesen unos requisitos sociales. «Hay que remarcar que son este tipo
de alquileres, y no los sujetos a programas oficiales de Gobierno Vasco,
los más frecuentes entre los alquileres en Amurrio», subrayan desde EH
Bildu.
Por otro lado, proponían una medida que venían defendiendo desde hace
tiempo;  gravar  las  viviendas vacías.  En Amurrio  existen 547 viviendas
vacías. Así, pedían un recargo que están convencidos de que aceleraría la
salida  de  vivienda  al  mercado.  «En  materia  de  vivienda  nuestro
planteamiento es claro; gravar la vivienda vacía en la misma medida en
que  defendemos  bonificar  todas  aquellas  que  salen  al  mercado  de
alquiler».
Por  último,  trataban  de  traer  a  esta  realidad  las  bonificaciones  que
establece la Norma Foral  Tributaria para así  incluirlas en la Ordenanza
sobre Actividades Económicas (IAE), ya que la realidad es que cualquiera
que quiera emprender en Amurrio, «no recibirá ninguna bonificación por
contratar  indefinidamente,  poner  placar  fotovoltaicas  o  promover  la
economía circular», según EH Bildu.
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